
DISKUSIJA O REFERATIH NA POSVETOVANJU 

V zvezi z referati, ki so bili prebrani na posvetovanju o problemih zgodo
vinopisja novejše slovenske zgodovine in nalogah inštituta, se je razvila živahna 
in vsebinsko bogata razprava. Deloma se je nanašala na probleme, ki so jih 
referenti obravnavali na posvetovanju, deloma pa je obravnavala linijo bo
dočega razvoja inštituta za zgodovino delavskega gibanja. 

V razpravi so se trije diskutanti ustavili ob tezah in trditvah, ki jih je v 
svojem referatu izrekel dr. Dušan Kermavner. Dr. B. Grafenauer je izrekel 
svoje mnenje o značaju liberalistične ideologije in odnosu socialne demokracije 
do kmečkega vprašanja. Dr. J. Pleterski je govoril o mladoslovenskem nastopu 
za Koroško in o problemu odnosa KPJ do jugoslovanske države. Dr. V. Mehk 
je pojasnil stališče mladoslovencev do narodnega boja in verskih problemov 
ter 10 vprašanju kmečkega položaja pred prvo svetovno vojno. 

Naslednji diskutanti so se razen Zdravka Klanjščka, ki je udeležence po
svetovanja informiral o programu knjižnice NOV in POS, dotaknili problemov 
inštitutovega dela, značaja teh problemov in smeri bodočega' razvoja. Dr. Fr. 
Skerl je govoril o eksistenčnih vprašanjih inštituta in raznih vejah njegovega 
dela Dr D Biber je govoril o podobnosti glavnih problemov vseh inštitutov-
za zgodovino delavskega gibanja v federaciji, o odnosu medsebojne poveza
nosti delavskega gibanja in splošne narodne zgodovine ter o odnosu političnih 
organov do družbenih znanosti, zlasti s finančnega vidika, Fr. Klopčic je go
voril o razširitvi delovnega koncepta IZDG, o potrebi po povezavi narodne 
zgodovine z zgodovino delavskega gibanja, o nekaterih neobdelanih temah m 
nekaterih dejstvih iz zgodovine delavskega gibanja, ki se v historiografiji ne
pravilno prikazujejo. Dr. M. Britovšek je govoril o bistvu obravnavanja pro
blemov iz zgodovine delavskega gibanja in še posebej Kominterne, o kolektiv
nem reševanju problemov, o kadrovskih problemih in pomenu koncepta. Drago 
Pahor je opozoril na potrebo proučevanja slovenskega deleža v narodnoosvobo
dilnem boju Trsta. L. Carni je pa dodal nekaj besed o potrebi notranje pove
zanosti v proučevanju zgodovine. 

O arhivskih problemih sta izrekla nekaj misli le dr. Dušan Biber in dr. iT. 
Skerl. Za sklep je potem ravnatelj inštituta, Bogdan Osolnik, govoril o bistvenih 
vprašanjih, glede katerih so se zedinili udeleženci posvetovanja. 

SKLEPNE UGOTOVITVE UDELEŽENCEV POSVETOVANJA V INSTITUTU 
ZA ZGODOVINO DELAVSKEGA GIBANJA 

Ob 25-letmci ustanovitve partizanskega Znanstvenega inštituta in 10-let-
nici svojega delovanja je Inštitut za zgodovino delavskega gibanja v dneh 
24. in 25. novembra 1969 priredil posvetovanje, na katerem so udeleženci raz>-
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